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Protokół 

 

ze spotkania Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Zdrojowa Góra  

z dnia 28.10.2024 r. 

 
W spotkaniu uczestniczyli:  

1. Pracownicy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile:  

• Tomasz Partyka - Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile; 

• Jacek Zwierzyński - Zastępca Dyrektora ds. Gospodarki Leśnej; 

• Krzysztof Dymek - Naczelnik Wydziału Ochrony Przyrody; 

• Magdalena Marchwiak – Starszy Specjalista ds. Edukacji i Turystyki. 

2. Pracownicy Nadleśnictwa Zdrojowa Góra: 

• Adam Stadio – Nadleśniczy; 

• Michał Drews - Zastępca Nadleśniczego; 

• Bożena Kwiatkowska - Inżynier Nadzoru; 

• Maria Bajsarowicz - Inżynier Nadzoru; 

• Pracownicy Działu Gospodarki Leśnej. 

3. Przedstawiciele grup społecznych: 

• Sławomir Poszwa – Starostwo Powiatowe w Pile; 

• Krzysztof Górny – Regionalny Związek Pszczelarzy Wielkopolski Północnej w 

Chodzieży; 

• Kamil Rembacki – przedstawiciel Zakład Usług Leśnych Stanisław Mąka; 

• Jarosław Rola – Muzeum Okręgowe w Pile; 

• Włodzimierz Raczyński – przedstawiciel Nadnoteckiego Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku; 

• Andrzej Szczotka – Zakład Usług Leśnych Andrzej Szczotka; 

• Rafał Niemiec – przedstawiciel Zakład Usług Leśnych Andrzej Szczotka; 

• Artur Łazowy – Stowarzyszenie Inicjatyw Społecznych EFFATA; 

• Maja Nowakowska – osoba prywatna; 

• Tomasz Janczar – TV ASTA; 

• Hubert Durczak – przedstawiciel Silva sp.z o.o.; 

• Waldemar Kożuchowski – Koło Łowieckie nr 42 Grandel Piła. 



I część Spotkania (prezentacja): 

Nadleśnictwo 

1. Pan Nadleśniczy Adam Standio otworzył pierwsze spotkanie Zespołu Lokalnej 

Współpracy w Nadleśnictwie Zdrojowa Góra o charakterze informacyjno-

organizacyjnym i powitał uczestników. 

RDLP w Pile 

1. Pan Jacek Zwierzyński Zastępca Dyrektor ds. Gospodarki Leśnej przywitał gości 

ZLW w imieniu Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile. Omówił 

zadania oraz potrzeby społeczne jakie będą realizowane w ramach spotkań 

Zespołu Lokalnej Współpracy przy Nadleśnictwie Zdrojowa Góra. 

2. Pan Krzysztof  Dymek - Naczelnik Wydziału Ochrony Przyrody RDLP w Pile  

w ramach prezentacji załączonej do protokołu omówił organizację, zasady oraz 

regulamin spotkań Zespołu Lokalnej Współpracy przy Nadleśnictwie Zdrojowa 

Góra. Przybliżył również zagadnienia związane z ochroną przyrody w pilskich 

lasach. 

Pracownicy Nadleśnictwa Zdrojowa Góra 

1. W ramach przybliżenia zagadnień związanych z zadaniami gospodarczymi 

pracownicy działu Gospodarki Leśnej przedstawili zagadnienia związane 

z funkcjonowaniem Nadleśnictwa Zdrojowa Góra poprzez omówienie 

dołączonej do protokołu prezentacji. Miała ona na celu pokazanie 

poszczególnych gałęzi zrównoważonej gospodarki leśnej jaką prowadzi 

nadleśnictwo. Omawiane były kolejno przez specjalistów:  

• zasięg administracyjny oraz powierzchnia drzewostanów – Pan Łukasz 

Plica; 

• użytkowanie lasu wraz ze średniorocznym etatem cięć z lat 2012 -2023 r. - 

Pan Martin Kuczyński; 

• hodowla lasu z elementami produkcji szkółkarskiej – Pan Szymon 

Matuszak; 

• ochrona lasu, ochrona przyrody, elementy ochrony zabytków 

oraz turystyka – Pan Jarosław Szczepkowski; 

• ochrona przeciwpożarowa wraz z infrastrukturą lotniczą – Pan Martin 

Kuczyński; 



2.  Nadleśniczy Adam Standio podczas prezentacji omówił zagadnienia związane 

z realizacją zadań związanych z małą retencją nizinną na terenie Nadleśnictwa 

Zdrojowa Góra. W dalszej części zagadnień została szeroko omówiona 

tematyka modelowego zróżnicowania wieku drzewostanów do jakiego powinno 

dążyć Nadleśnictwo oraz wyzwań jakie stawia przed Nadleśnictwem Zdrojowa 

Góra obecna frekwencja wiekowa drzewostanów. 

3. W ramach zagadnienia lasów o zwiększonej funkcji społecznej wokół miasta Piły 

Nadleśniczy zaprezentował wstępne propozycje lokalizacji powierzchni leśnych 

przeznaczonych pod tego typu działalność społeczną. Zasygnalizowano, że nie 

jest możliwe całkowite i trwałe wyłączenie tych drzewostanów z gospodarki 

leśnej gdyż zagrażałoby to bezpieczeństwu korzystających z niego ludzi. 

Potwierdził to również Pan Dyrektor Tomasz Partyka. 

4. W ostatniej części prezentacji uczestników spotkania zapoznano z planem 

wylesień jakie będą miały miejsce w ramach przebiegów projektowanych tras 

S10 i S11. Prace gospodarcze związane z organizacją tych dróg (S10) 

rozpoczną się już w pierwszej połowie 2025 roku. 

Podkreślono, że z uwagi na planowane wylesienia związane z budową dróg 

krajowych przechodzących przez tereny Nadleśnictwa Zdrojowa Góra, 

wyznaczenie na obecnym etapie konkretnych propozycji lokalizacji obszarów 

lasów o zwiększonej funkcji społecznej tak, by spełniały one swoje zadania nie 

jest możliwe. Uzgodnienia szczegółowe dotyczące lokalizacji będą 

podejmowane na kolejnych spotkaniach ZLW. 

RDLP w Pile 

1. Podsumowując przedstawione przez pracowników Nadleśnictwa Zdrojowa Góra 

zagadnienia Pan Zastępca Dyrektora Jacek Zwierzyński, potwierdził zasadność 

przedstawionych zagadnień: 

• złożoność i intensywność prac związanych z zagospodarowaniem 

powierzchni przeznaczonych pod budowę drogi ekspresowej S10; 

• zachowanie pozyskania drewna na poziomie około 70% wykorzystania 

przyrostu grubizny; 

• dostosowanie składów gatunkowych drzewostanów do żyzności gleb; 

• wykorzystanie małej retencji w Nadleśnictwie w celu ograniczania 

niekorzystnego wpływu zmian klimatycznych na zdrowotność 

drzewostanów; 



2. Pan Zastępca Dyrektora zachęcił do dalszych spotkań oraz wypowiedzi na 

forum. Ze względu na małą liczbę reprezentowanych grup interesariuszy 

zaproponowano aby zrezygnować z podziału na wcześniej omówione grupy. 

Zakończono I część spotkania. 

II część (dyskusja): 

Do dyskusji wprowadzili uczestników spotkania Pan Nadleśniczy Adam Standio 

oraz Pan Naczelnik Krzysztof Dymek. 

RDLP w Pile 

1. Pani Magdalena Marchwiak z Wydziału Ochrony Przyrody RDLP w Pile omówiła 

zasady funkcjonowania i regulamin Zespołu Lokalnej Współpracy. Zwróciła 

uwagę na niezbędna komunikację pomiędzy różnymi grupami społecznymi 

a pracownikami i przedstawicielami PGL LP. Mając na uwadze priorytety 

społeczne oraz wymagania stawiane przed leśnikami przez mieszkańców 

miasta Piły i okolicznych miejscowości, zachęciła przedstawicieli 

poszczególnych grup społecznych do dyskusji i zdawania pytań. 

2. Pan Dyrektor Tomasz Partyka zwrócił uwagę, że jeżeli jest taka potrzeba to na 

prośbę uczestników spotkań można wprowadzić inną formę i organizację 

dyskusji oraz spotkań. 

Dyskusja 

1. W ramach dyskusji jako pierwszy głos zabrał Pan Waldemar Raczyński, 

przedstawiciel Nadnoteckiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Pile. Pochwalił formę 

oraz merytoryczność spotkania. Przedstawił pokrótce punkt widzenia grupy senioralnej 

zrzeszonej w stowarzyszeniu oraz zaproponował przekazanie zagadnień do 

konsultacji w anonimowej ankiety którą opracował. Ankiety po wypełnienie przez 

członków zostaną przekazane do Nadleśnictwa lub na dedykowany adres poczty 

elektronicznej: zlw.zdrojowagora@pila.lasy.gov.pl, a ich wyniki zostaną udostępnione 

wszystkim członkom ZLW.   

2. Jako drugi w dyskusji zabrał głos przedstawiciel pszczelarzy Pan Krzysztof Górny 

wiceprezes Regionalnego Związku Pszczelarzy Wielkopolski. Zwrócił uwagę na 

promowanie bioróżnorodności w lasach oraz ulepszenie organizacji dostępu 

pszczelarzy do „pożytków” leśnych dla pszczół. Wykazał zainteresowanie opryskami 

środkami chwasto- i owadobójczymi stosowanymi w hodowli i ochronie lasu oraz ich 

możliwym wpływie na pszczoły. Wnioskował o sprawny przepływ informacji podczas 

wykonywania tego typu zabiegów. Zwrócił uwagę na BHP w zagadnieniach 

związanych z pszczelarstwem w lesie i zagrożeniami z tymi związanymi. Podkreślił 
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pozytywny wpływ małej retencji i cieków wodnych w lesie na jakość leśnych 

„pożytków” pszczelich. 

3. Trzecią osobą, która zabrała głos w dyskusji był Pan Hubert Durczak przedstawiciel 

firmy Silva sp. z o.o. Zapytał między innymi o możliwość zwiększenia cięć rębnych 

i obniżenia wieku rębności w drzewostanach porolnych. Zwrócił uwagę na możliwości 

wykorzystania drewna z tego typu powierzchni w klejonym drewnie konstrukcyjnym. 

   Pan Dyrektor Tomasz Partyka zwrócił uwagę, że przypisany wiek rębności dla 

danego drzewostanu nie zależy bezpośrednio od Nadleśnictwa. Wynika on między 

innymi ze stanu sanitarnego lasu i gatunku panującego. Omówił poszczególne 

sytuacje, w których można podjąć decyzję o przyspieszeniu gospodarki rębnej 

w leśnictwie. 

4. Następnym postulatem jaki pojawił się ze strony zgromadzonych przedstawicieli 

była podniesiona przez Pana Andrzeja Szczotkę przedstawiciela Zakładów Usług 

Leśnych edukacja leśna dzieci i młodzieży w zakresie pozyskania drewna. Pan 

A. Szczotka zaznaczył, że użytkowanie lasu w naszym kraju jest niezbędne 

ze względu na zapotrzebowanie przemysłu oraz codziennych potrzeb społeczeństwa. 

Wnioskował również o taką organizację prac leśnych aby nie narażać pracowników 

Zakładów Usług Leśnych na nieprzyjemności związane z okresową turystyczną 

penetracją miejsc ich pracy przez społeczeństwo. 

     Pan Dyrektor Tomasz Partyka zwrócił uwagę, że okresowe ograniczenie prac 

leśnych w tym pozyskania jest możliwe, ale nie może być zatrzymane ze względu 

na zapotrzebowanie przemysłu. W ramach dyskusji przybliżył podstawowe funkcje 

lasu jakie musi spełniać on dla społeczeństwa tj. przyrodniczą, gospodarczą 

i społeczną. 

    Pani Magdalena Marchwiak omówiła zasady zrównoważonego rozwoju  

w lasach zarządzanych przez PGL LP, jaki ma miejsce nie tylko w Nadleśnictwie 

Zdrojowa Góra, ale również całej RDLP Piła. 

   Pan Zastępca Dyrektora Jacek Zwierzyński przybliżył dane dotyczące zużycia 

drewna oraz materiałów pochodnych przez statystycznego Polaka. 

   Pan Krzysztof Górny zwrócił uwagę, że ze względu na właściwy odbiór prac 

związanych przez gospodarkę leśną jaką prowadzą leśnicy najważniejsza jest 

edukacja społeczeństwa i komunikacja międzyludzka. 

   Pan Hubert Durczak przypomniał o niezbędności drewna dla przemysłu  

w ramach produkcji materiałów z drewna. 

    Pan Dyrektor Tomasz Partyka omówił zmiany jakie wkalkulowane są  

w gospodarkę leśną ze względu na potrzeby społeczne i jednocześnie przypomniał 



jakimi wyzwaniom musi ona sprostać, aby zapewnić drewno następnym pokoleniom 

oraz wyjść naprzeciw zmianom klimatycznym. 

    Na zakończenie dyskusji Pan Nadleśniczy Adam Stadio podsumował spotkanie, 

podziękował za udział w spotkaniu i dyskusje oraz zaprosił na kolejne posiedzenie 

Zespołu Lokalnej Współpracy, której termin określono na wiosnę  

2025 r. 

Wnioski i ustalenia: 

- wszystkie materiały ze spotkania oraz nadsyłane przez członków zespołu propozycje 

będą udostępnione członkom ZLW drogą elektroniczną, 

- propozycje tematów do omówienia na kolejnych spotkaniach można nadsyłać pocztą 

elektroniczną na adres: zlw.zdrojowagora@pila.lasy.gov.pl  

- kolejne spotkanie ZLW odbędzie się wiosną w terenie, uczestnicy spotkania zlustrują 

proponowane lokalizacje lasów o zwiększonej funkcji społecznej. 

 

Protokół sporządził: 

Starszy Specjalista SL 

Szymon Matuszak 
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